
ZAPISNIK 

sa 32. sjednice Savjeta Agencije za sprječavanje korupcije 

održane 19. avgusta 2020. godine 

 

Sjednica počela u 11 sati.  

U radu sjednice su učestovali: Momčilo Radulović, predsjednik Savjeta ASK, Goranka 

Vučinić, Rifat Hadrović i Zlatko Vujović,  članovi Savjeta ASK. Gavrilo Čabarkapa, član 

Savjeta ASK nije prisustvovao sjednici, uz najavu odsustva. 

Sjednici je prisustvovala Jelena Perović, direktorka ASK, Dušan Drakić, načelnik Odsjeka 

za kontrolu finansiranja političkih subjekata i izbornih kampanja, i Aleksandra Vojinović, 

sekretarka Savjeta ASK. 

 

Sjednica je bila otvorena za predstavnike medija. 

 

Jednoglasno je dolučeno da se razmatranje prve tačke Predloga dnevnog reda - Izbor 

predsjednika/ce Savjeta ASK, odgodi za narednu sjednicu. 

 

Za 32. sjednicu jednoglasno je utvrđen sljedeći 

 

DNEVNI RED: 

1. Informacija o sprovođenju Plana kontrole i nadzora za izbore koji će se održati 30. 

avgusta 2020. godine; i  

2. Tekuća pitanja. 

Jednoglasno je prihvaćen predlog da sjednici prisusustvuje Dušan Drakić. 
 
 
Prva tačka: Informacija o sprovođenju Plana kontrole i nadzora za izbore koji će se 

održati 30. avgusta 2020. godine 

Predsjedavajući je podsjetio da su izbori za poslanike u Skupštini Crne Gore i izbori za 

odbornike u skupštinama opštine Andrijevica, Budva, Kotor, Tivat i Gusinjr raspisani 20. juna i 

biće održani 30. avgusta 2020. godine. 

Na poziv predsjedavajućeg, Dušan Drakić je prezentirao Informaciju o sprovođenju Plana 

kontrole i nadzora za izbore koji će se održati 30. avgusta 2020. godine (Informacija je 

sastavnio dio ovog zapisnika – Aneks 1). Dodao je da je ASK u dosadašnjem toku 



kampanje, zbog kršenja odredbi Zakona, pokrenuto je 287 postupaka protiv organa vlastu, i 

83 postupka protiv političkih subjekata. Takođe, zatražena su izjašnjenje od opština u vezi 

sa isplatom novca pojedincima, bez navođenja svrhe plaćanja, i da će se u zavisnosti od 

činjeničnog stanja, donijeti pravovremene odluke, u skladu sa zakonom. 

Predsjedavajući je otvorio raspravu i pitao Dušana Drakića koji je broj obrađenih i 

objavljenih dokumenata od strane ASK od početka kampanje. 

Dušan Drakić je odgovorio da su organi vlasti Agenciji dostavili oko 18.000 dokumenata po 

različitim osnovima, dok su političke partije dostavile 118 ugovora. 

Momčilo Radulović je pitao Jelenu Perović da pojasni zbog čega pojedine nevladine 

organizacije optužuju Agenicju za nerad, dok je sa druge strane obrađeno preko 18.000 

dokumenata, i da li te organizaicje imaju svoje izvore informacija ili se oslanjaju na podatke 

objavljene na sajtu ASK. 

Jelena Perović je odogovorila da je evidentno da je nevladin sektor itekako upućen na sajt 

ASK, i da su svi podaci na koje se pozivaju, zapravo podaci sa njenog sajta. Nije joj poznato 

da li nevladine organizacije imaju neki drugi izvor podataka. Kazala je da je ASK učinila 

izborni process transparentnim, što je njena uloga, i da je upravo takav pristup omogućava i 

nevladinim organizacijama da rade svoj posao. 

Napomenula je da su Upravni sud i Vrhovni sud zauzeli stav da nevladine organizacije nisu 

stranke u postupku, i da je moguće da zbog toga nevladine organizacije smatraju da ASK 

ne radi svoj posao, jer nemaju dovoljno inofrmacija o aktivnostima koje je preduzela ASK. 

Kazala je da je zakonom definisana porocedura uručenja poriva strankama, i rokove u 

kojima stranke mogu da se izjasne. Dodala je da ASK postupa po svim prijavama, i da je 

završeno 48 od 89 predmeta koje je podnijela jedna nevladina organizacija, dok se u 

ostalima čeka istek roka za izjašnjenja. 

Zlatko Vujović je reagovao proceduralno u vezi sa načinom vođenja sjednice, navodeći da 

predsjednik Savjeta ASK ne treba da daje sebi za pravo da prvi uzima riječ na početku 

diskusije, već da, saglasno Poslovniku treba pita ko od članova Savjeta želi riječ, kako se 

komunikacija ne bi svodila na relaciji predsjednik Savjeta – predstavnici ASK. 

U odnosu na Informaciju o sprovođenju Plana kontrole i nadzora, kazao je da je navedeni 

akt sadržajan, ali da  ne sadrži podatke o tome koliko je uočeno zloupotreba i koja je njihova 

struktura, u koliko slučajeva su se stekli uslovi za pokretanje i prekršajnih ili krivičnih 

postupaka, i sl. Smatra da bi trebalo na nedjeljnom nivou objavljivati saopštenja sa 



navedenim podacima, kako bi se prevenirala situacija da neke strane nisu dovoljno 

infomisane o postupanju ASK, i da zbog toga izvlače pogrešne zaključke. Pored toga, 

smatra da je svima u interesu da građani budu adekvatno i blagovremeno informisani o 

radu ASK, kako u toku izborne kampanje, tako i nakon sprovedenih izbora. 

Pitao je šta je ASK preduzela u odnosu na medije koji nijesu dostavili cjenovnike medijskog 

oglašavanja, odnosno da li su protiv njih pokrenuti odgovarajući postupci. 

Jelena Perović je odogovorila da je ASK kroz saopštenja ukazivala na aktivnosti koje se 

sprovode u odnosu na navedeno pitanje. Kazala je da Zakon o upravnom postupku daje 

mogućnost produženja rokova za kraći period, ukoliko to zahtijeva javni interes. Agencija je 

iskoristila tu mogućnost, i produžila rok za dostavaljnje cjenovnika za tri dana, sa 30. juna 

na 3. jul 2020. godine, imajući u vidu pandemiju COVID-19. U međuvremenu su upućena 

obavještenja medijima da dostave cjenovnike. Pojasnika je da prekršaj čine oni mediji koji 

objavljuju izborni material, a da prethodno nisu dostavili cjenovnike. Od momenta kada su 

mediji objavili izborni sadržaj, a da nisu dostavili cijenovnike, u tom momentu su postojali 

elementi za pokretanje prekršajnog postupka, i ASK je procesuirala sve medije i svi 

predmeti će biti okončani u zakonom propisanom roku. 

Goranka Vučinić je reagovala proceduralno, u vezi sa zakazivanjem sjednice Savjeta. 

Kazala je da nije dovoljno samo zakazati sjednicu  sedam daa prije održavanja, već je 

potrebno dostaviti materijale u skladu sa Poslovnikom o radu ASK, na najkasnije 48 sati 

prije održavanja sjednice, a što ovoga puta nije ispoštovano. Pojasnila je da se radi o 

principijelnom stavu kada je u pitanju primjena Poslovnika o radu Savjeta ASK, i da 

navedeno pitanje utiče na kvalitet rada Savjeta. Takođe, ubuduće je Informaciju potrebno 

dostavljati u formi zvaničnog akta, sa zavodnim brojem, potpisom i pečatom. 

Saglasila se sa predlogom Zlatka Vujovića da je potrebno redovno informisati javnost o 

aktivnostima ASK u toku izborne kampanje, kroz nedjeljna saopštenja. 

Zatražila je pojašnjenje od Dušana Drakića u odnosu na clan ZFPSIK kojim se reguliše 

pitanje zapošljavanja u toku izborne kampanje, tj. na koji način ASK tumači uslov koji se 

odnosi na potrebu obezbjeđenja redovnog funkcionisanja nekog organa vlasti, I da li je to 

ključni indikator koji bi mogao da ukaže na nezakonito zapošljavanje. 

Dušan Drakić je odgovorio da ASK kontroliše cjelokupnu dokumentaciju koja se odnosi na 

zapošljavanja, i ukoliko postoji osnovana sumnja da je je došlo do zloupotreba, predmete 

ustupa nadležnim organima. Organi vlasti koji vrše zapošljavanja su dužni da u zahtjevu za 



obezbjeđenje sredstava navedu sve relevantne podatke koje se odnose na zapošljavanje, 

uključujući i podatak da li je mjesto sistematizovano. Kada je u pitanju dostavaljnje metrijala 

za sjednicu Savjeta, objasnio je daje od kašnjenja došlo zbog velikog obima posla 

službenika nadležnog odsjeka. 

 Jelena Perović je dodala da se sva dokumentacija u vezi sa zapošljavanjem objavljuje na 

internet stranici ASK, i da su inspekcijama upućeni predmeti gdje je postojao osnov sumnje 

da je izvršen prekršaj. Predmeti u kojima je ASK primijetila da postoje osnovi sumnje da je 

došlo do kršenja zakona, upućeni su nadležnim tužilaštvima, inspekcijskim ili prekršajnim 

organima.  

Goranka Vučinić je zatražila pojašnjenje u odnosu na primjedbe nevladinog sektora da 

ASK nije ažurno postupala po svim prijavama, i ukoliko je navedeni podatak tačan, koji su 

razlozi za dužinu trajanja postupka pred ASK-om. 

Jelena Perović je odgovorila da ne postoji nijedna prijava po kojoj nije postupljeno ili koja 

nije stavljena u rad. Kda je u pitanju dužina trajanja postupka pred ASK,  kazala je da to 

zavisi od zakonskih rokova vezanih za izjašnjenje stranke, kao I da je ASK ažurna I sve 

odluke su donesene na vrijeme. 

Rifat Hadrović je pitao da li je ASK pokrenuka postupke protiv opština zbog davanja 

jednokratnih pomoći, u suprotnosti sa zakonom. 

Jelena Perović je odgovorila da su u svim predmetima pokrenuti postupci i da će svi biti 

okončani u zakonskom roku. 

Na  kraju rasprave, predsjedavajući je stavio na glasanje inicijativu da ASK na nedjeljnom 

nivou objavljuje saopštenja o  svim preduzetim aktivnostima u  toku izborne kampanje, i 

nakon sprovedenih izbora.Predlog je jednoglasno prihvaćen. 

Nakon završene rasprave, predsjedavajući je konstatovao da se Savjet ASK upoznao sa 

Inofromacijom o realizaciji Plana kontrole i nadzora za izbore zakazane za 30. avgust 2020. 

godine.  

 

  Druga tačka: Tekuća pitanja 

I. Dogovoreno je da se za naredna sjednica održi 27. avgusta 2020.godine u 11 sati., a da 

na dnevnom redu budu sljedeće tačke: 

- izbor perdsjednika/ce Savjeta ASK: i 



- Informacija o realizaciji Plana kontrole i nadzora za izbore zakazane za 30. avgust 

2020. godine.  

 

Za potrebe održavanja sjednice, članovima Savjeta će biti dostavljen Izvještaj o radu 

Savjeta ASK u proteglih godinu dana. 

  
------------------------------- 

       Savjet ASK, na 32. sjednici, usvojio je sljedeće  

 

ZAKLJUČKE I/ILI KONSTATACIJE:  

1. Savjet ASK upoznao sa Informacijom o sprovođenju Plana kontrole i nadzora za 

izbore koji će se održati 30. avgusta 2020. godine. 

2. .Dogovoreno je da se za naredna sjednica održi 27. avgusta 2020.godine u 11 sati., a 
da na dnevnom redu budu sljedeće tačke: 
- izbor perdsjednika/ce Savjeta ASK: i 
- Informacija o realizaciji Plana kontrole i nadzora za izbore zakazane za 30. avgust 

2020. godine.  
 

3. Za potrebe održavanja sjednice, članovima Savjeta će biti dostavljen Izvještaj o radu 
Savjeta ASK u proteglih godinu dana. 
 
 

Sjednica je zaključena u 11.55h 

Sastavni dio ovog zapisnika je Informacija o sprovođenju Plana kontrole i nadzora za izbore 

koji će se održati 30. avgusta 2020. godine. 

 

 

Broj 00 – 2052/3 

Podgorica, 27. avgust 2020. godine 

 

SEKRETARKA SAVJETA                                                    PREDSJEDNIK SAVJETA    

 

 Aleksandra Vojinović                                                                 Momčilo Radulović 


